
                                             Przyj ty 18 lipca 2012r. 
PROTOKÓ  

 
z I posiedzenia Zespo u doradczego do wypracowania koncepcji wykorzystania na cele 

miejskie willi Jókawa w dniu 6 lipca 2012r. 
 

Posiedzenie Zespo u podzielono na dwie cz ci – wizyta w willi Jókawa oraz dyskusja w 
CKiIO (Pa acyku-Kasyno). Lista obecno ci na drugiej cz ci spotkania stanowi za cznik nr 
1. 
 
Ad. 1.  
Dokumentacja fotograficzna z wizyty w przedmiotowym budynku stanowi za cznik nr 2 do 
niniejszego protoko u. 
 
Ad. 2. 
Przewodnicz ca Anna Dobrzy ska-Foss wyja ni a problem obocznego stosowania nazwy 
willi – Jukawa/Jókawa, dzi kuj c za zwrócenie uwagi na b dn  pisowni . 
 
Pan Oskar Koszutski przedstawi  histori  budynku na tle dziejów Podkowy Le nej 
(prezentacja stanowi za cznik nr 3 do protoko u). 
 
Zaprezentowano w zarysie znane dot d propozycje zagospodarowania willi Jókawa.  
 

1.) Pani Dorota Wac awek reprezentuj ca Komitet Obrony Willi Jókawa opowiedzia a 
si  za umiejscowieniem tam wszystkich organizacji spo ecznych, by budynek móg  
by  wykorzystywany przez mieszka ców.  

 
2.) Pani Ewa Ja kowiak-Leszczy ska, przedstawicielka Zwi zku Podkowian 

zrelacjonowa a, e na zebraniu stowarzyszenia pada y propozycje sprzeda y budynku, 
jak równie  przeanalizowania dog bnie sprawy i na tej podstawie wyci gni cia 
wniosków. Nale y poprosi  Urz d o komplet dokumentów.  

 
3.) Pan Jacek Wojnarowski, prezes   Zarz du Towarzystwa Przyjació  Miasta-Ogrodu 

Podkowa Le na przedstawi  rezultaty dyskusji podczas zebrania organizacji, na 
którym pojawi y si  pomys y zorganizowania pensjonatu, domu opieki dla osób 
starszych, sprzedania willi harcerzom, siedziby dla organizacji spo ecznych oraz 
biblioteki jako instytucji zarz dzaj cej budynkiem. G osy popieraj ce sprzeda  
pochodz  od osób, które od kilkudziesi ciu lat maj  w prywatnych domach lokatorów 
kwaterunkowych. Przypomnia  tak e, e podczas dyskusji nad aktualizacj  Strategii 
Rozwoju Miasta pojawi  si  pomys  inkubatora przedsi biorczo ci.  

 
4.) Pani El bieta Ozimek z Novej Podkovy zrelacjonowa a, e na zebraniach pojawi y 

si  ró ne w tki m.in. odbudowy budynku systemem gospodarczym, wyremontowania 
kilku pomieszcze  i ich wynajmu np. adwokatom. Pieni dze z najmu pos yby na 
dalsze  remonty.  Pojawi  si  równie  pomys  przeniesienia  Sali  lubów  oraz  
organizacji spo ecznych, wygospodarowania pomieszczenia klubowego dla 
mieszka ców.  

 
5.) Pani El bieta Wolska-Zdunek, prezes Zarz du Oddzia u  Ligi Ochrony Przyrody  w 

Podkowie Le nej,  przypomnia a o konieczno ci przyj cia regulaminu prac Zespo u. 



Willa Jókawa powinna pozosta  w zasobach miasta, by  wykorzystana dla organizacji 
spo ecznych oraz w cz ci pomieszcze  dla Urz du Miasta. Pani Maria Wolska 
zwróci a uwag , e PKPS ma bardzo z e warunki lokalowe. 

 
6.) Pani Izabela Wi niewska (b. uczennica  szko y w Jókawie) jest za tym, eby 

zachowa  budynek dla organizacji pozarz dowych i umie ci  tam tablic  z 
nazwiskami nauczycieli, którzy uczyli w budynku, kiedy pe ni  funkcje o wiatowe. 
Zaproponowa a zaproszenie w cicieli willi Przedwio nie, by podzielili si  z 
zespo em do wiadczeniami z remontu zabytkowego budynku. 

 
7.) Pan Stefan towski jest za dyskutowaniem w oparciu o dokumentacj . Renowacja 

budynku wed ug niego by aby niezwykle kosztowna.  Plan zagospodarowania 
przestrzennego ogranicza funkcje do mieszkalnych, wprowadzanie innych funkcji 
wymaga zmiany planu. Przy remoncie zosta oby tylko 10-20 procent, które 
nadawa yby si  do dalszego u ytku. Szacuje, e remont b dzie kosztowa  2-3 mln z , 
budynek po remoncie b dzie wymaga  utrzymania ze strony miasta.   

  
8.) Pan Konrad Biedul przychyli  si  do zdania przedmówcy dot. podejmowania decyzji 

w oparciu o wiedz . Ka de przedsi wzi cie powinno mie  okre lone ród o 
finansowania. 

 
9.) Pan Maciej Foks przybli  dyskusje radnych na temat willi Jókawa, które 

doprowadzi y do powo ania Zespo u. Uzupe ni  informacje z dyskusji podczas prac 
nad Strategi , kiedy pojawi  si  pomys  remontu Jókawy z wykorzystaniem 
partnerstwa publiczno-prywatnego.   

 
10) Pan Grzegorz Smoli ski zrelacjonowa  wspólne posiedzenie Komisji Bud etu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisji adu Przestrzennego, Bezpiecze stwa i Ochrony 
rodowiska, które wnioskowa y o powo anie zespo u doradczego do wypracowania 

koncepcji wykorzystania na cele miejskie willi Jókawa. 
 
Przewodnicz ca zwróci a si  z pro  do cz onków Zespo u, architektów p. E. Ja kowiak-
Leszczy skiej oraz p. S. towskiego o zapoznanie si  z dokumentacj  dot. willi Jókawa i 
przedstawienie na nast pnym spotkaniu informacji o uwarunkowaniach prawno-
budowlanych. 

ród zebranych pojawi y si  w tpliwo ci dot. zbyt krótkiego czasu wyznaczonego na 
przygotowanie  stanowiska. Ustalono, e je eli Zespó  nie zd y go  wypracowa , to zwróci 
si  do  Rady o przed enie terminu. Radny G. Smoli ski zwróci  jednak e uwag , e ew. 
wnioski do bud etu miasta na rok 2013 musz  by  z one jeszcze we wrze niu.  
Przewodnicz ca przekaza a cz onkom Zespo u projekt regulaminu 
Ustalono, e mieszka cy b  mogli uczestniczy  w spotkaniach Zespo u i b  o nich 
informowani za po rednictwem portalu radniblisko, forum e-podkowalesna oraz strony UM- 
informacje o terminach b dzie przekazywa a Przewodnicz ca Zespo u.  
Przewodnicz ca Zespo u zobowi za a si  do przedstawienia informacji dot. bie cej ochrony 
obiektu oraz wysoko ci polisy ubezpieczeniowej na podstawie informacji uzyskanych z 
Urz du Miasta.  
 
Termin nast pnego spotkania zespo u wyznaczono na 18. lipca. Na tym zako czono 
posiedzenie. 
Protoko owa  Maciej Foks 


